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      Аннотация

    
        
          The object of the dissertation work is six international telecommunication companies: China Mobile, China Telecom, Deutsche Telekom, Orange, Telefonica, MTS. The research period is from 2011 until 2017. The aim of the thesis is to examine the relationship between the intellectual capital and competitive advantages within the telecommunications sector. The theoretical aspects of intellectual capital in the context of influence on the firms competitive advantages have been thoroughly studied in the research work, namely: the essence, structure, various valuation methods, as well as the influence of intellectual capital on the firm’s performance.  Based on the method proposed by Ante Pulic (1998), we used the Value added intellectual coefficient (VAIC) model to calculate the efficiency of intellectual capital in telecommunication companies.
The VAIC indicator allowed measuring the contribution of each resource - human, structural, physical and financial - in creating the value of telecommunications companies. In addition, we conducted financial data analysis. It revealed a positive relationship between the VAIC level and the company's performance indicators.
The performed researches have confirmed positive influence of the intellectual capital on the company’s financial and economic indicators. This allows asserting that the value of VAIC coefficient is linked with their competitiveness in the global telecommunication sector.
        

        
          Объектом исследования являются шесть глобальных телекоммуникационных компаний: China Mobile, China Telecom, Deutsche Telecom, Orange Telefonica и MTS. Период исследования с 2011 по 2017 год. Целью диссертации является изучение взаимосвязи между интеллектуальным капиталом и конкурентными преимуществами в телекоммуникационном секторе. В работе тщательно изучены теоретические аспекты интеллектуального капитала в контексте влияния на конкурентные преимущества компаний, а именно исследованы: сущность, структура, различные методы оценки, а также влияние интеллектуального капитала на производительность компаний.  Основываясь на методе, предложенном Анте Пуликом (1998), мы использовали модель интеллектуального коэффициента добавленной стоимости (VAIC) для расчёта эффективности интеллектуального капитала в телекоммуникационных компаниях. Показатель VAIC позволил измерить вклад каждого ресурса - человеческого, структурного, физического и финансового – в создании ценности телекоммуникационных компаний. Кроме того, мы провели анализ финансовых данных, выявили положительную связь между уровнем VAIC и показателями производительности компании.
Выполненные исследования подтвердили положительное влияние интеллектуального капитала компаний на показатели эффективности их финансово-хозяйственной деятельности это позволяет утверждать, что величина коэффициента VAIC неразрывно связана конкурентоспособностью телекоммуникационных компаний.
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